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Onderwerp: Aan college van B&W, griffie en raadsleden; betreft zwembaden 
 

Silvolde, 28 mei 2012 

 
Geacht College, Griffie en Raad, 

Wij bezochten afgelopen donderdag 24 mei de ‘Expertmeeting 
Zwembaden’ en willen - naar aanleiding van de uitnodiging van 
Tom van ’t Hek om onze wensen en ideeën te uiten - uw aandacht 
vragen voor het volgende: 

De reden dat wij vinden dat er in de Oude IJsselstreek zwembaden 
open moeten blijven zijn de volgende: 

Uit het jaarlijkse onderzoek naar de kwaliteit van open 
zwemwater in de hele Europese Unie blijkt dat open zwemwater 
in Nederland het minst schoon is van Europa (leuke 
bijkomstigheid is dat het onderzoek precies op 24 mei bekend 
werd gemaakt). 

Na een paar dagen van mooi weer, zwemmen we in open water al 
gauw tussen de blauwalg. U is ongetwijfeld bekend dat contact 
met of inslikken van blauwalg ernstige gezondheidsklachten 
kunnen veroorzaken.  

Bovendien vindt een groot deel van het zwempubliek, waaronder 
veel kinderen, het water vies en het feit dat ze de bodem 
makkelijk onder hun voeten kunnen verliezen is eng c.q. 
gevaarlijk.  

Er zullen veel minder kinderen zwemles krijgen en dus minder 
goed leren zwemmen. Waar de veiligheidseisen in zwembaden 



wel eens te hoog lijken te zijn, blijken ze voor de toekomst in 
open water niet meer mee te tellen. Immers, het zwemmen in open 
water wordt voor kinderen zo wel erg onveilig. 

Veel ouderen maken gebruik van de zwembaden. Bewezen is dat 
ze daardoor minder gezondheidsklachten hebben en dat brengt 
vervolgens weer minder gezondheidszorgkosten met zich mee. 
Zwemmen kun je immers tot op hoge leeftijd blijven doen. 

Het lichaamsgewicht van onze bevolking (en vooral ook dat van 
kinderen) neemt enorm toe. In alle leeftijdsgroepen worden 
mensen te dik, een probleem dat een serieuze aanpak nodig heeft. 
Ook vooral voor deze groep is zwemmen en (onbelast) in het 
water bewegen van groot belang.  

N.a.v. bovenstaande 2 punten zouden de zorgverzekeraars 
aangesproken kunnen worden om een bijdrage in de kosten voor 
het zwemmen te leveren. 

Er is een grote groep vaste zwemmers in alle baden. ‘s Morgens 
vroeg zijn er de baantjes-zwemmers en bij mooi weer is zwembad 
de Paasberg bijna te klein om alle zwemmers te huisvesten. Tijdens 
de bijeenkomst op 24 mei werd duidelijk dat het jaarlijkse 
bezoekersaantal van zwembad de Paasberg voldoende is om het 
rendabel te houden. 

In het geval van zwembad de Paasberg is het bezoekersaantal 
volgens ons nog te verhogen door de openingstijden te verruimen. 
Daarbij rekening houdend met het weer; het is immers mogelijk 
om een alternatieve mooi-weer planning klaar te hebben. 

De grote speelweide leent zich uitermate om er rond het 
avondeten gezellig te picknicken met de familie. Daar kan de 
kantine ook een graantje van mee pikken. 

De maand augustus moet het buitenbad zeker open zijn, maar ook 
in de maand september is ’t voor een ieder onbegrijpelijk dat de 
poort van het zwembad dicht zit bij de vaak nog hoge 
temperaturen.  

Zwembad de Paasberg in het bijzonder is belangrijk voor recreatie 
en past perfect tussen voetbalvelden, tennisbanen school, 
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sportschool en zorgcentrum. Het zwembad ligt in een prachtige 
omgeving waar nu en in de toekomst voldoende mogelijkheden 
zijn tot uitbreiding. De ligweide is wellicht ook geschikt om 
kleinschalige activiteiten te organiseren en er ligt zelfs een ijsbaan. 
Met de grote parkeerplaats voor het zwembad hebben we hier o.i. 
de ideale situatie. 

Rest ons nog het overdekte van Pallandtbad in Varsseveld. Ook 
daar hebben we over nagedacht. Een prachtig bad dat in Varsseveld 
niet gemist kan worden en uitermate geschikt zou zijn als senioren- 
en fysiobad en waar zwemlessen gegeven kunnen worden. Je kunt 
het water dan op een constante temperatuur houden. Verschillende 
groepen zitten elkaar dan niet in de weg en er is meer ruimte voor 
het organiseren van verschillende activiteiten voor doelgroepen. 

Kortom zwembaden waar veel mogelijk is en waar de Oude 
IJsselstreek trots op kan zijn. 

Onder de bevolking van de Oude IJsselstreek is volgens ons veel 
kennis en kunde aanwezig. Met meer samenwerking tussen 
gemeente en bevolking in de zin van (professioneel) 
vrijwilligerswerk kan een hoop bereikt worden. Laten we de 
handen in één slaan en er een mooi project van maken. 

We hopen dat u bovenstaand verhaal ter harte wilt nemen en mee 
kunt nemen. Misschien kunt u overwegen de besluitvorming over 
het wel of niet sluiten van één of meer zwembaden uit te stellen 
tot na de vakantieperiode. Het komt niet sympathiek over het 
besluit op 2 juli te nemen, als een groot deel van de bevolking op 
vakantie is of gaat.  

Wij wachten uw reactie af. 

Met vriendelijke groet, 

Corry Rijpma en José Stoltenborg 
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